

SECOND SESSION  
SIXTH LEGISLATIVE ASSEMBLY  
OF NUNAVUT

DEUXIÈME SESSION  
SIXIÈME ASSEMBLÉE LÉGISLATIVE  
DU NUNAVUT

HOUSE BILL

PROJET DE LOI DE L'ASSEMBLÉE  
LÉGISLATIVE

BILL 62

PROJET DE LOI N°62

AN ACT TO AMEND THE INTEGRITY  
ACT

LOI MODIFIANT LA LOI SUR  
L'INTÉGRITÉ

Summary

Résumé

This Bill amends the *Integrity Act* to provide for the Internet publication of certain disclosure statements and to enhance disclosures related to blind trusts.

Le présent projet de loi modifie la *Loi sur l'intégrité* afin d'instaurer la publication sur Internet de certains états de divulgation et d'accroître les divulgations liées aux fiducies sans droit de regard.

Date of Notice Date de l'avis	1st Reading 1 <sup>re</sup> lecture	2nd Reading 2 <sup>e</sup> lecture	Reported from Standing Committee Présentation du rapport du comité permanent	Reported from Committee of the Whole Présentation du rapport du comité plénier	3rd Reading 3 <sup>e</sup> lecture	Date of Assent Date de sanction

ᐃᑲ ᑲᑲᑲᑲ ᐃᑲᑲᑲ, C.M., O.Nu.  
ᑲᑲᑲᑲᑲ ᑲᑲᑲᑲ

Eva Qamaniq Aariak, C.M., O. Nu.  
Commissioner of Nunavut  
Commissaire du Nunavut

## BILL 62

### AN ACT TO AMEND THE INTEGRITY ACT

The Commissioner, by and with the advice and consent of the Legislative Assembly, enacts as follows:

1. **This Act amends the *Integrity Act*.**
2. **(1) Paragraph 7(1)(c) is repealed.**  
**(2) The following is added after subsection 7(1):**

#### Publication of statements

(1.1) As soon as practicable after reviewing a statement provided under paragraph (1)(b) or subparagraph 16(2)(a.1)(ii), the Integrity Commissioner must ensure that copy of the statement is posted on an Internet website maintained by or for the Integrity Commissioner.

3. **The following is added after paragraph 16(2)(a):**
  - (a.1) the following are provided to the Integrity Commissioner once the trust agreement has been executed:
    - (i) a copy of the trust agreement, and
    - (ii) a statement with the name and nature of the business of each corporation or other entity subject to the trust agreement, except those excluded under subsection 5(3);

#### Transitional

4. **Paragraph 7(1)(c) of the Act, as it read immediately prior to its repeal by this Act, continues to apply with respect to statements that were filed prior to the coming into force of this Act.**

#### Coming into force

5. **This Act comes into force on the day after the election day for the first general election of the Legislative Assembly following Assent.**

## PROJET DE LOI 62

### LOI MODIFIANT LA LOI SUR L'INTÉGRITÉ

Sur l'avis et avec le consentement de l'Assemblée législative, la commissaire édicte :

**1. La présente loi modifie la *Loi sur l'intégrité*.**

**2. (1) L'alinéa 7(1)c) est abrogé.**

**(2) Le paragraphe suivant est ajouté après le paragraphe 7(1) :**

Publication des états

(1.1) Dès que possible après avoir examiné l'état remis en application de l'alinéa (1)b) ou du sous-alinéa 16(2)a.1)(ii), le commissaire à l'intégrité veille à ce qu'une copie de l'état soit publiée sur le site Internet géré par le commissaire à l'intégrité ou pour le compte de celui-ci.

**3. L'alinéa suivant est ajouté après l'alinéa 16(2)a) :**

- a.1) les documents suivants sont remis au commissaire à l'intégrité une fois que la convention de fiducie est conclue :
- (i) une copie de la convention de fiducie,
  - (ii) l'état sur lequel est inscrit le nom et la nature de l'activité commerciale de chaque personne morale ou autre entité faisant l'objet d'une convention de fiducie, sauf celles exclues aux termes du paragraphe 5(3);

#### Dispositions transitoires

**4. L'alinéa 7(1)c) de la loi, en sa version en vigueur immédiatement avant son abrogation par la présente loi, continue de s'appliquer à l'égard des états déposés avant l'entrée en vigueur de la présente loi.**

#### Entrée en vigueur

**5. La présente loi entre en vigueur le lendemain du jour du scrutin de la première élection générale de l'Assemblée législative suivant sa sanction.**